



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

10 تموز (يوليو) 2025

OIL PRICES FALL AMID MARKET CONCERNS OVER TRUMP'S

TRADE POLICIES

Oil prices declined on Thursday, July 10, 2025, amid expectations that recent tariff-related announcements by U.S. President Donald Trump may weigh on global economic growth and reduce demand for this key energy source.

Brent crude futures dropped by 22 cents, or 0.31%, to \$69.97 a barrel. U.S. West Texas Intermediate (WTI) crude lost 27 cents, or 0.39%, to \$68.11 a barrel.

President Trump had threatened Brazil—the largest economy in Latin America—with a 50% tariff on its exports to the United States, following a public dispute with his Brazilian counterpart Luiz Inácio Lula da Silva.

[Source: \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.alarabiya.net)



أسعار النفط تتراجع في ظل قلق الأسواق من سياسات ترامب التجارية

تراجعت أسعار النفط اليوم الخميس 10-7-2025 وسط توقعات بأن تؤثر أحدث إعلانات الرئيس الأمريكي دونالد ترامب بشأن الرسوم الجمركية على النمو الاقتصادي العالمي والطلب على هذا المصدر الرئيسي للطاقة. وانخفضت العقود الآجلة لخام برنت 22 سنتا أو 0.31 في المئة إلى 69.97 دولار للبرميل. وخسر خام غرب تكساس الوسيط الأمريكي 27 سنتا أو 0.39 في المئة إلى 68.11 دولار للبرميل.

وكان هدد الرئيس ترامب البرازيل التي تعد أكبر اقتصاد في أمريكا اللاتينية بفرض رسوم جمركية بنسبة 50 في المئة على صادراتها للولايات المتحدة، وذلك بعد خلاف علني مع نظيره البرازيلي لويس إيناسيو لولا دا سيلفا.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.alarabiya.net)

BITCOIN HITS \$112,000 FOR THE FIRST TIME IN ITS HISTORY

The price of Bitcoin surged by more than 3% to touch the \$112,000 mark for the first time ever, lifting its year-to-date gains to 20%.

On Thursday, Bitcoin was trading above \$111,000, up more than 2%, bringing its market capitalization to approximately \$2.21 trillion.

This increase came as institutional investments continued to flow into Bitcoin exchange-traded funds, supported by the rally in U.S. tech stocks. Alternative cryptocurrencies also posted gains, led by Ether, Solana (SOL), and XRP—adding over \$100 billion to the total crypto market cap in just 24 hours.

[Source: \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.alarabiya.net)



"بيتكوين" تلامس حاجز 112 ألف دولار للمرة الأولى بتاريخها

ارتفع سعر عملة "بيتكوين" بأكثر من 3 في المئة لتلامس حاجز الـ 112 ألف دولار للمرة الأولى لترفع مكاسبها منذ بداية العام إلى 20 في المئة.

ويتم تداول "بيتكوين"، اليوم الخميس، فوق مستوى 111 ألف دولار، بارتفاع يتجاوز 2 في المئة. فيما بلغت قيمتها السوقية نحو 2.21 تريليون دولار.

وجاء ارتفاع "بيتكوين" بدعم من استمرار تدفق الاستثمارات المؤسسية على صناديق تداول البيتكوين وارتفاع أسهم التكنولوجيا الأمريكية. كما سجلت العملات المشفرة البديلة ارتفاعات وعلى رأسها عملة "الإثير" و"سول" و"XRP" لتضيف أكثر من 100 مليار دولار للقيمة السوقية للعملات المشفرة خلال 24 ساعة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.alarabiya.net)

TRUMP IMPOSES 30% Tariffs ON THREE ARAB COUNTRIES

U.S. President Donald Trump issued letters to six countries announcing an increase in tariff rates by between 25% and 30%, effective August 1, 2025.

Trump informed Algeria, Libya, and Iraq that a 30% tariff will be applied to their exports to the United States. Meanwhile, Brunei, Moldova, and the Philippines received notices of 25% tariffs.

President Trump has begun notifying trade partners—from major suppliers like Japan and South Korea to smaller economies—that high U.S. tariffs will take effect on August 1, marking a new phase in the trade war he initiated earlier this year.

[Source: \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.alarabiya.net)



ترامب يفرض 30 في المئة رسوما جمركية على 3 دول عربية

أصدر الرئيس الأمريكي دونالد ترامب، خطابات إلى 6 دول بزيادة التعريفات الجمركية بنسبة تتراوح بين 25 و30 في المئة، يبدأ تطبيقها اعتبارا من 1 أغسطس 2025.

وأبلغ ترامب كلا من الجزائر وليبيا والعراق، بتطبيق رسوم جمركية بنسبة 30 في المئة على صادراتها إلى الولايات المتحدة. بينما وجه رسائل بتعريفات نسبتها 25 في المئة لكل من بروناي، ومولدوفا، والفلبين.

وبدأ الرئيس الأمريكي دونالد ترامب إبلاغ شركائه التجاريين، من كبار الموردين مثل اليابان وكوريا الجنوبية إلى الدول الصغيرة، بأن الرسوم الجمركية الأمريكية المرتفعة ستبدأ في أول أغسطس، إذ أنها بمرحلة جديدة في الحرب التجارية التي بدأها في وقت سابق من هذا العام.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.alarabiya.net)

GOLD RISES AMID DOLLAR WEAKNESS AND ESCALATION IN TRADE

WAR

Gold prices rose on Thursday, July 10, 2025, supported by a slight weakening of the dollar and lower bond yields. Investors are closely monitoring trade negotiations amid President Donald Trump's expansion of the tariff war.

Spot gold increased 0.3% to \$3,322.46 per ounce. U.S. gold futures also climbed 0.3%, reaching \$3,331 per ounce.

Trump expanded his tariff campaign, announcing new 50% tariffs on copper imports and an additional 50% on goods imported from Brazil, both set to begin on August 1.

[Source: \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.alarabiya.net)



ارتفعت أسعار الذهب، اليوم الخميس 10-7-2025، مدعومة بتراجع طفيف في سعر صرف الدولار وعوائد السندات. ويتربص المستثمرون عن كثب تطورات المفاوضات التجارية في ظل توسيع الرئيس الأمريكي دونالد ترامب لحرب الرسوم الجمركية. وزاد الذهب في المعاملات الفورية 0.3 في المئة إلى 3322.46 دولار للأونصة. وصعدت العقود الأميركية للأجل للذهب 0.3 في المئة إلى 3331 دولاراً للأونصة. ووسع ترامب حملته للرسوم الجمركية وأعلن عن رسوم جمركية جديدة بنسبة 50 في المئة على واردات النحاس ورسوم بواقع 50 في المئة على السلع الواردة من البرازيل، وكلاهما سيبدأ في الأول من أغسطس/آب.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.alarabiya.net)

INFLATION IN EGYPT FALLS TO 14.9%

Annual urban consumer inflation in Egypt declined to 14.9% in June, down from 16.8% in May. This marks the first drop after three consecutive months of increases.

Data from the Central Agency for Public Mobilization and Statistics showed that monthly inflation shrank by 0.1% in June, compared to a 1.9% rise in May.

The Central Bank of Egypt had previously forecast that annual headline inflation would continue to ease throughout the remainder of 2025 and into 2026.

[Source: \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](https://www.al-sharq-al-awsat.com)



تراجع التضخم في مصر إلى 14.9 في المئة

انخفض التضخم السنوي لأسعار المستهلكين في المدن المصرية إلى 14.9 في المئة خلال يونيو (حزيران) من 16.8 في المئة خلال مايو (أيار). وبعد هذا أول تراجع بعد 3 أشهر متتالية من الارتفاع.

وأظهرت بيانات الجهاز المركزي للتعبئة العامة والإحصاء، انكماش التضخم على أساس شهري بواقع 0.1 في المئة خلال يونيو، مقابل 1.9 في المئة خلال مايو الماضي.

وكان البنك المركزي المصري قد توقع أن يواصل المعدل السنوي للتضخم العام تراجعاً خلال الفترة المتبقية من 2025 وخلال 2026.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](https://www.al-sharq-al-awsat.com)

SAUDI INDUSTRIAL PRODUCTION INCREASES BY 1.5%

Saudi Arabia's industrial production index rose by around 1.5% year-on-year in May. On a monthly basis, the index grew by 2.5%.

According to data from the General Authority for Statistics, this increase was driven by a 2.1% year-on-year growth in mining and quarrying activities. This coincided with an average oil production increase to 9.18 million barrels per day in May, up from 8.99 million barrels per day during the same period last year.

The manufacturing index rose by 0.9% year-on-year, supported by a 14% rise in chemical production and a 3.2% increase in food product manufacturing. On a monthly basis, the index went up by 2.3%.

[Source: \(CNBC Arabia Website, Edited\)](https://www.cnbc.com)



ارتفاع الإنتاج الصناعي في السعودية 1.5 في المئة

ارتفع مؤشر الإنتاج الصناعي في السعودية بنحو 1.5 في المئة في مايو (أيار) على أساس سنوي. في حين ارتفع المؤشر على أساس شهري 2.5 في المئة.

وبحسب البيانات الصادرة عن الهيئة العامة للإحصاء جاء هذا الارتفاع مدعوماً بنمو نشاط التعدين واستغلال المحاجر بنسبة 2.1 في المئة على أساس سنوي. وذلك بالتزامن مع زيادة متوسط الإنتاج النفطي إلى 9.18 مليون برميل يومياً خلال مايو أيار، مقابل 8.99 مليون برميل يومياً في نفس الفترة العام الماضي.

وارتفع مؤشر الصناعة التحويلية بنسبة 0.9 في المئة على أساس سنوي، مدفوعاً بنمو إنتاج المواد الكيميائية بنسبة 14 في المئة، والمنتجات الغذائية بنسبة 3.2 في المئة. وعلى المستوى الشهري، ارتفع المؤشر بنسبة 2.3 في المئة.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](https://www.cnbc.com)

■ INBOUND TOURISM TO TUNISIA SHOWS STRONG GROWTH IN 2025

Data from the Tunisian National Tourism Office showed a notable increase in the number of foreign visitors compared to the previous year. This was driven by a mix of local and international factors that improved Tunisia's image and rebuilt trust with both traditional and new markets.

In the first half of this year, about 4.3 million tourists visited Tunisia, representing an 11% year-on-year increase.

Tourism revenues reached approximately 7.5 billion dinars (\$2.34 billion) by the end of last year, with expectations of further growth by the end of this year. The government projects that the number of incoming tourists will reach 11 million by the end of 2025, with tourism revenues surpassing 7.8 billion dinars (\$2.6 billion).

[Source: \(Al-Arab Newspaper – London, Edited\)](#)

■ تدفق السياحة الوافدة إلى تونس يظهر علامات نمو قوية خلال 2025

أظهرت بيانات صادرة عن ديوان السياحة، نمو عدد الزوار الأجانب بشكل لافت وذلك مقارنة بالعام السابق، مدفوعًا بحزمة من العوامل المحلية والدولية التي ساعدت على تحسين صورة الوجهة التونسية واستعادة ثقة الأسواق التقليدية والجديدة.

وزار تونس خلال النصف الأول من العام الجاري نحو 4.3 مليون سائح، بزيادة قدرها 11 في المئة على أساس سنوي.

وبلغت الإيرادات السياحية بنهاية العام الماضي حوالي 7.5 مليار دينار (2.34 مليار دولار)، وسط توقعات بأن تنمو بنهاية العام الجاري. وتقدر الحكومة أن يصل أعداد السياح الوافدين إلى 11 مليون سائح بحلول نهاية 2025، في وقت تهدف فيه إلى تجاوز العائدات 7.8 مليار دينار (2.6 مليار دولار).

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

